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Asukoht Viru-Nigula valla lasteaed Kelluke Kunda majas 

Koosoleku juhataja Kätlin Marjapuu 

Protokollija Regiina Viires 

Osalejad • Kätlin Marjapuu  (3 maja direktor) 

• Heli Lauk (3 maja õppejuht, pikaajaline liige hoolekogus) 

• Liina Vasar (Aseri, Öökullide rühm, hoolekogus 3. aasta) 

• Irina Tappi (Aseri, Lõokeste sõimerühm, hoolekogus 1. aasta) 

• Regiina Viires (Kunda, Jänkude sõimerühm, hoolekogus 1. 
aasta) 

• Tõnu Mandel (Viru-Nigula, Lepatriinude rühm, hoolekogus 1. 
aasta) 

• Evely Press (Kunda, Kiisude rühm, pikaajaline hoolekogu liige) 

• Kirsti Tamm (Kunda, Mõmmide rühm, hoolekogu liikme 
kogemus Tallinnas) 

• Tairy Salu (Kunda, Krõllide rühm, 8. aasta hoolekogus) 

• Mariliin Peeba (Õpetajate esindaja) 

• Kaidi Reimer (Viru-Nigula, Liblikate rühm, hoolekogus 1. aasta) 

• Merly Liivak (Kunda, Muumide rühm, hoolekogus 1. aasta) 

• Kairi Laubholts (Kunda, Sipsikute rühm, hoolekogus 2. aasta) 

• Kaari Sillart (Kunda, Siilide rühm, hoolekogus 1. aasta) 
 
Hiljem lisandusid: 

• Janis Sirelmets (Kunda, Tibude rühm) 
 
Puudu olid: 

• Henri Karmi - Pokude rühma lastevanemate esindaja 

• Anete Leppik - Mesimummude lastevanemate esindaja 

• Triinu Rohesalu - Pääsukeste rühma lastevanemate esindaja 

• Kuldar Suits - Vallavalitsuse liige, valla esindaja 

 

Päevakord: 

1. Avasõnad direktorilt 

2. Hoolekogu kohustused 

3. Parkimise problemaatika Kunda lasteaia ja raamatukogu territooriumil 

4. VN valla lasteasutuste uste sulgemine seoses pommiähvarduskirjade lainega 

5. Ringitrennid 

6. Aseri sõimerühm „Lõokesed“ 

7. Logopeed ja eripedagoog 

8. Jooksvad teemad (8 teemat kokku) 

9. Jätkutegevused järgmiseks koosolekuks 

 

ID TEEMA 

1 Avasõnad ca 2 kuud ametis olnud Kätlin Marjapuult: 



• Eelnev kogemus lasteaias: töötanud nii rühmaõpetajana kui ka 3a 
liikumisõpetajana 

• Lasteaia juhtimises fookuspunktiks 2023/2024 õppeaastal: 
o Info liikumine 
o 3 maja ühendamine 
o Lasteaia nähtavaks tegemine (nt rahvusvahelised projektid – koostöö eri 

riikide lasteaedadega) 

2 Hoolekogu esimeest ei saa valida, kuna hoolekogu  pole otsustusvõimeline. Põhjuseks 
asjaolu, et puudub Vallavalitsuse kinnitus koosoleku korraldamiseks. Hoolekogu 
koosseisu kinnitab Vallavalitsus. Rühmade esindajad on vallavalitsusele saadetud ja 
koosseis ootab kinnitamist järgmisel vallavalitsuse istungil. 
 
Hoolekogu üldised kohustused: 

• Teha koostööd lasteaiaga, tagamaks õppe- ja kasvatustöö järjepidev areng 

• Annab soovitusi lasteaia juhtkonnale (mh eelarve ja selle kasutamise osas) 

• Õigus saada vajalikku informatsiooni direktorilt ja vallavalitsuselt (küsimused, 
mis puudutavad lasteaeda) 
 

Hoolekogu liikme üldised kohustused: 

• Oma lapse rühma poolt valitud ametlik esindaja, kes seisab oma rühma ja 
lasteaia üldise arengu eest 

• Toob probleemid/rõõmud hoolekogusse 

• Küsib rühma lapsevanematelt teemasid, mida vaja hoolekogu koosolekul 
kajastada ja käsitleda 

 
 
Hoolekogu esimehe üldised kohustused: 

• Direktori halduskoormuse jagamine (kuupäevade info jagamine) 

• Hoolekogu koosoleku juhtimine 

• Protokolli kooskõlastamine 

• Hoolekogu koosoleku päevakorra koostamine  
 
Muud detailid: 

• Hea tava kohaselt toimub koosolek 1x kvartalis 
 
Hoolekogule valitakse esimees ja asetäitja, otsus võetakse vastu järgmisel hoolekogu 
koosolekul 24.01.2023, kui hoolekogu on otsustusvõimeline. Hoolekogu liikmed tegid 
ettepaneku hoolekogu esimehe vastutus võtta Liina Vasaral.   

3 PARKIMINE KUNDA MAJAS 

• Parkimiskorralduse muutus al 16. oktoobrist. Kunda maja väikse parkla 
sissesõiduteele on paigaldatud sisenemist keelav märk. Märgi eesmärk on 
tagada ligipääs teenindussõidukitele (traktorid, kaubaautod, prügiautod jms) 

o Vald kaalub trahvida eeskirja rikkujaid 

• Lasteaia esine parkla on täis pargitud juba 6:20 hommikul, kui lasteaed on 
suletud: 

o Probleemiks on kõrvalmajade elanikud, kes järjepidevalt ja püsivalt 
hõivavad parkimiskohti  

o Vald kaalub parkimiskohtade joonimist (4 rida parkimiseks) 
o Vald kaalub liikluskorraldust reguleeriva märgi paigaldamist (detailid 

parkimist lubatavate ajavahemiku, kestuse jms osas kooskõlastamisel) 



o Enne lasteaia avamiskellaaegu parkivad autod pildistatakse üles ja auto 
detailid edastatakse vallavalitsusele 

• Parklas toimunud mitmeid intsidente: parkla on pime (pime aeg pikeneb), 
õnnetuste tõenäosus kasvab, kui probleem lahendust ei saa 

• Sügisel kaasasime vallavalitsuse spetsialisti, kuid jätkutegevused on teadmata 
põhjusel viibinud (korduvalt täpsustusi küsitud). Vajalik vallapoolne otsus, mis 
tingimustel ja mida tohib teha. Hoolekogust on antud teema ka varem läbi 
käidud, kuid vallavalitusest pole saabunud lõplikku lahendust 

4 Uste sulgemine lasteaias ajavahemikus 9:00-16:00, alates 23.10.2023: 

• Võttes arvesse ärevaid olukordi maailmas ning lähtudes lasteaia turvalisusest, 
hoitakse Kunda lasteaia uksi suletuna ajavahemikus 9.00-16.00, teiste 
majadega kellaajad täpsustatakse 

• Kui laps tuuakse/viiakse lasteaeda väljaspool eelpool nimetatud kellaaegu, saab 
ukse avamise soovist teada anda rühmatelefonide (info iga rühma uksele, 
peauksele kõikide rühmade kontaktid) kaudu 

o Kui telefon jääb koju, siis saab raamatukogust abi 

• Tegemist on muuhulgas pommirühma külastuse tagasiside põhjal tehtud 
jätkutegevusega 

• Puudub ülevaade liikumistest: 
o Aseris on sissepääsu ees suur fuajeeosa, misjärel hakkab lasteaiaosa. 

Ka Aseri meeskonna soov on sulgeda peauks, takistuseks asjaolu, et 
antud sissepääsu kasutavad ka koolilapsed, vajab kooskõlastamist 
kooli/lasteaia juhtkonnaga 

o Viru-Nigulas on võimekus peauks sulgeda 

• Uksed suletakse õpetajate poolt võtmega (vähemalt senikaua, kuni pole 
eelarvelisi vahendeid ajalise limiidiga lukkude paigalduseks) 

• Kaalutakse ka väravate lukustamist kindlatel kellaaegadel 

• Uste lukustamine oluline ka turvalisuse aspektist (ajalooliselt vargused jms) 

• Info saadetakse ELIISi kaudu, rühmaõpetajad rõhutavad lisaks üle. Sildid ka 
rühma ustele 
 

Muuhulgas arutati ka teisi variante: 

• Fonolukud, mis kasutusel paljudes lasteaedades (Takistav asjaolu: fonolukud 
on kallid, EV kärpis eelarvet lisaks 10%) 

• Ajalise limiidiga hooldusvaba lukk (lukustub määratud kellaaegadeks, avada 
saab lukustusperioodil üksnes võtmega või seest liblikaga. Direktor uurib 
eelarvelise võimekuse kohta) 

5 Ringitrennid: 

• Probleemid on olnud SEPPSi trennidega – nende poolt  

• Otsime uut liikumiseõpetajat. Seoses sellega loovliikumisetreening lõpetab oma 
tegevuse, treeningud viiakse läbi oktoobri lõpuni.  

• Selle asemele tuleb Tiia Paisti poolt juhendatav Muusika- ja laulumängurühm, 
millele on registreerinud rohkelt soovijaid (anda teada rühmaõpetajale 
osalemise soovist). Toimumise aeg kolmapäeviti (al 15:00)  

o Algselt oli planeeritud 2 gruppi (vanemad ja nooremad, tunni kestus 45 
min) 

o Rohke soovijate arvu tõttu on plaan teha 3 gruppi (2 vanemate gruppi ja 
1 nooremate grupp, tunni kestus 30 min) 

o Oodatud on ka Aseri ja VN lapsed, kuid transport tuleb iseseisvalt ja oma 
kuludega organiseerida  



o Vanematel paluda läbi mõelda, kas laps on antud ringiks valmis, kuna 
tegu pole tavalise lasteaia muusikatunniga. See palve tuleb kogemuse 
baasilt, kus tasulistes rühmatrennides/ringides on olnud lapsi, kes 
istuvad nurgas, kuna tegelik huvi puudub.  

6 Aseri sõimerühm: 

• Taust:  
o Lisanduvate laste arv väike: hetkel nimekirjas 5 last. Lisandumas on 3 

last (1 laps 2023. aasta detsembris, 2 last 2024. aasta veebruaris) ehk 
kokku 8 last 

o Seaduse kohaselt vastutab sõimerühmas 1 täiskasvanu (õpetaja) 8 
lapse eest, 2 täiskasvanut (õpetaja) 16 lapse eest. Aiarühma puhul 
vastutab 1 täiskasvanu 12 lapse eest 

o Aseri sõimerühmas oli 3 täiskasvanut (2 õpetajat ja 1 õpetajaabi) ja 5 
last. 

o Aseris on hetkel kokku 3 rühma – 1) sõimerühm, 2) 3..5-aastaste laste 
rühm, 3) 5+ aastaste rühm 

o Kui tõsta 5 sõimeealist last 3…5-aastate rühma, oleks rühma laste 
koguarv 5+13=18 

o Sõimerühmas 2 õpetajat+1 õpetaja abi 5 lapse kohta ei ole jätkusuutlik 
 

• Hetkeolukord: 
o Hetkeotsus on sõimerühm lahti hoida – 1 õpetaja + 1 õpetaja-abi 

süsteemis. Rühma sulgemise vastuargument on see, et sõimeealised 
lapsed tuleb tõsta kokku vanemate lastega (3…5-aastased), mis 
muudab rühma haldamise väga keeruliseks. Lisaks on laste seas 
venekeelse koduga lapsed, mis vajab lisatähelepanu seoses keelelise 
järele aitamisega 

o Elluviidud muudatuste seas: 1 õpetaja on üle toodud Kunda majja 
(operatiivne muudatus seoses Kunda maja 1 õpetaja ootamatu 
lapsehoolduspuhkusega) 

 
Aseri sõimerühma lapsevanemate poolne pöördumine seoses 1+1 süsteemi osas: 

• Lasteaeda tulles käituvad lapsed erinevalt – osa on enesekindlad ning hakkavad 
kohe iseseisvalt mängima, teised nutavad palju (nt võõra täiskasvanu 
järelevalve all kogemuse puudumine, teiste lastega mängimise kogemuse 
puudumine, lasteaia režiimi erinevus koduse režiimiga, kultuurilised erinevused, 
hügieenilised oskused, negatiivsete harjumuste olemasolu jms). Sageli sellised 
suured muutused (uued ruumid, uued täiskasvanud, uued lapsed, erinev 
suhtumise stiil) tekitab lastele stressirohkeid olukordi, mis põhjustavad kapriise, 
söömisest keeldumisi, jonnihoogusid, vaimne taandareng jne. Kooli- ja 
lasteasutuse seadus paragrahv 3.2 sätestab, et „Lasteasutuse põhiülesanne on 
lapse ealisi, soolisi, individuaalseid vajadusi ja iseärasusi arvestades hoida ja 
tugevdada lapse tervist ning soodustada tema emotsionaalset, kõlbelist, 
sotsiaalset, vaimset ja kehalist arengut“. Lapsevanemaid paneb muretsema, kas 
1 õpetaja suudab kõiki lapsi jälgida ja turvalisust tagada.  

• Paljud lapsed vajavad abi söömisel, potil käimisel, riietumisel jne. Viru-Nigula 
lasteaia kodukorra punkt 4.11 sätestab, et „Kui laste õuesoleku ajal on ühel 
rühmatöötajal põhjendatud vajadus minna osade lastega tuppa, peab teine 
rühma töötaja tagama teiste rühma laste turvalisuse õuealal.“ Kuidas seda saab 
1+1 süsteemis korraldada? 



• Sõimerühmas on hetkel 5 last, kuid 8 lapsevanemat on esitanud allkirjastatud 
pöördumise, et säilitataks 2 õpetaja + 1 õpetaja-abi süsteem. Hetkel ei toimu küll 
seaduse rikkumist, kui 3 lapse lisandumisel see toimub 

o Direktori tagasiside: Seaduse rikkumist ei toimu ka 3 lapse lisandumisel, 
kuna seadus näeb ette, et sõimerühmas saab 1 õpetaja vastutada kuni 
8 lapse eest. Lisaks on rühmas ka õpetaja-abi, kes seaduse alusel saab 
vastutada 8 lapse eest ehk kokku 1+1 süsteemis saavad õpetajad 
vastutada 16 lapse eest.  

o Rühma esindaja Irina Tappi tagasiside: alates kella 15:00st õpetaja 
lahkub ning rühma jääb üksnes õpetaja abi. Kuidas õpetaja-abi saab 
tagada 8 lapse turvalisuse? 

o Direktori tagasiside: Ka õpetaja-abi võib seaduse alusel vastutada 8 
lapse eest. Aseri sõimerühmas on lapsi 5.  

o Rühma esindaja Irina Tappi tagasiside: Aseri sõimerühma töökorraldus 
valmistab muret, kuna õpetajaks on augustis õpinguid alustanud ja 
hetkel pedagoogilisi oskusi õppiv õpetaja. 1 hoolekogu liige tõi välja, et 
lisaks õpetaja-abil puudub pedagoogiline kvalifikatsioon.  

o Direktori tagasiside: Õpetaja abi tuleb rühma kella 7:00ks, sest õpetaja 
käib tööle bussiga ja jõuab seetõttu lasteaeda 8:00ks. Õpetaja tööaeg on 
7 tundi, mistõttu viibib ta majas kella 15:00ni. Õpetaja-abi tööaeg on 
7:00-12:00, 15:00-18:00. Õhtupoolses vahetuses ei toimi õppetööd ja 
seetõttu saab õpetaja-abi vastutada nende 5 lapse (lähitulevikus 8 lapse) 
eest. 

o Hoolekogu liikmete tagasiside: Kas õpetajad ise on oma töökorraldusega 
rahul? 

o Direktori tagasiside: Endistele sõimerühma 2 õpetajale (ema ja tütar) anti 
valida, kes neist tuleb Kunda majja tööle (ema otsustas tulla Kundasse 
ning tütar otsustas jääda Aserisse). Mõistan, et muret tekitab nn õppiv 
õpetaja. Seaduse mõistes vastab ka õppiv õpetaja pedagoogilisele 
kvalifikatsioonile.  

o Rühma esindaja Irina Tappi tagasiside: Kuidas on korraldatud õppiva 
õpetaja tööaja asendamine õpingute ajal? 

o Direktori tagasiside: õppiv õpetaja teatab õpingute kuupäevad ette ning 
direktor korraldab asendused. Hetkel planeeritud asendajaks 
esmaspäevast (16.oktoobrist) alustanud Öökullide rühma lisa eesti keele 
õpetaja.  

o Rühma esindaja Irina Tappi tagasiside: Kuidas on korraldatud õppiva 
õpetaja tööaja asendamine õpingute ajal olukorras, kus asendaja (nt 
Öökullide rühma lisa eesti keele õpetaja) on haiguslehel? 

o Direktori tagasiside: asenduse korraldab direktor. Oleme ajalooliselt alati 
lahenduse leidnud: Kunda maja õpetajad on asendanud Viru-Nigulas ja 
vastupidi. Pole kordagi olnud olukorda, kus õpetaja oleks jäänud 
üksinda.  

o Rühma esindaja Irina Tappi tagasiside: Öökullide rühmale otsiti eesti 
keele õpetajat 2 kuud, mis annab kindluse, et ka ülalkirjeldatud olukorras 
on tagatud õpetajale asendus?  

o Direktori tagasiside: oleme alati haiguste perioodidel asendused leidnud. 
Hetkel tekitab muudatus ka seetõttu emotsioone, et tegu on ema-tütrega, 
kes harjunud koos töötama ning 5 lapsega on seda tööd hõlpsam teha. 
Töölepingus on kirjas töö asukohaks Viru-Nigula vald, mis tähendab, et 
direktor võib vajadusel suunata oma meeskonda ka teistesse majadesse 



tööle. Pakkusin antud õpetajatele paindlikkust ja valiku ise otsustada, 
mille nad langetasid vastavalt võimalustele.  

o Osa hoolekogu liikmete tagasiside: sellises olukorras oleks mõistlik rühm 
sulgeda ja liita sõimerühm järgmise vanuseastmega, kuid enne sellise 
otsuse tegemist oleks tarvis valla prognoosi juurde tulevate laste osas, 
kuid vald pole endiselt Aseri 2-3 aasta prognoosi hoolekogule esitanud. 
Osa lapsevanemaid arvab, et prognoos ise midagi juurde ei anna, kuna 
esineb kontrollimatuid ootamatusi (nt sõjapõgenike juurdetulv Ukraina 
sõja kontekstis, ootamatu kolimine Aserisse/Aserist jms) 

o Hoolekogu liikmete tagasiside: Aseri sõimerühma päevakava sätestab, 
et 12:00-12:30 on lõuna, kuid selleks ajaks on õpetaja-abi lahkunud. 
Kuidas selline töökorraldus toimib? 

o Direktori tagasiside: Õppekava kinnitati enne otsust muuta 2+1 süsteem 
1+1 süsteemiks. Kiire vajadus seda muuta tulenes ka 1 töötaja 
ootamatust lapsehoolduspuhkusele suundumisest. Hetkel on antud 
sõimerühma tegelik päevakava selline, et 11:30 tulevad lapse tuppa, 
järgnevad hügieenitoimingud, söömine ja üldiselt on kella 12:00ks 
söömine lõpetatud. Õpetaja on omalt poolt kinnitanud, et õpetaja-abi 
lahkudes saab ta vajaduse korral üksinda nõud ära pandud ja põranda 
pühitud. Õpetaja-abi on rahul oma töökorraldusega, kuniks ta saab 
jätkata Aseris töötamist. 

o Hoolekogu liikmete tagasiside: kella 15:00-15:30 on päevakava alusel 
ette nähtud individuaalne töö. Kella 15:30-16:00ni on ette nähtud 
õhtuoode. Selle korraldab õpetaja-abi, kellel on piiratud pedagoogiline 
võimekus.  

o Direktori tagasiside: Hetkel nii tõesti on, valikuvõimalus puudub. 2+1 
õpetaja süsteem ei ole mõistlik. Alternatiiviks oleks hoolekogu otsusel 
määrata kõrvaltrühmast õpetaja, kes tuleb selleks piiratud ajaks õpetaja-
abile appi (mida võimaldab olukord, kui kõrvalrühma õpetajal on vähem 
lapsi).  

o Hoolekogu liikmete tagasiside: kas kõik 5 sõimerühma last käivad kogu 
aeg kohal? 

o Direktori tagasiside: Kõik 5 sõimerühma last ei käi kogu aeg kohal 
o Osa hoolekogu liikmete tagasiside: sellisel juhul ei ole mõistlik hoida 2+1 

süsteemi Aseri sõimerühmas, eriti olukorras, kus Kunda majas on suur 
õpetajate puudus. Aseri sõimerühmas 2+1 süsteemi ülevalhoidmine ei 
ole heaperemehelik valla vahendite kasutamine. Praegu kehtestatud 
1+1 süsteem on parim lahendus kõiki detaile arvesse võttes ja seda eriti, 
kui teiseks alternatiiviks on Lõokeste ja Pääsukeste liitrühm, mis oleks 
Pääsukeste õpetajatele veelgi suurem väljakutse. Kunda majas 
Mõmmide ja Siilide rühm juba aastaid olnud toimiv liitrühm. 

o Direktori tagasiside: Hetkel on prioriteet hoida Aseri sõimerühm avatud 
ja seda mitte sulgeda. Rühma avatuks jäämist võimaldab 1+1 (õpetaja 
ja õpetaja-abi) süsteem. Teine alternatiiv on rühm sulgeda ja tekitada 
liitrühm - seda püüame vältida. Lisaks ei ole sõimerühmas alati kõik 5 
last ka kohal. Direktori tagasiside: Kolmas alternatiiv on see, et kuna HEV 
(haridusliku erivajadusega ehk rajaleidja otsusega) laste arv on 
kasvavas trendis, siis moodustada 1 sobitusrühm. Kolmanda alternatiivi 
kohaselt jääks Aserisse 1 liitrühm (sõimerühm + 3…5-aastased), 1 
suuremate laste rühm ning 1 sobitusrühm (sõimerühma asemel). Lisaks 
on ka Kunda majas HEV lapsi, kel oleks vajadus sobitusrühma. 



o Hoolekogu liikmete tagasiside: meil kõigil on olnud või on 
sõimerühmaealisi lapsi ja me teame, et nende immuunsüsteem alles 
kujuneb, mistõttu need lapsed on ka tihti haiged. Ka sellest lähtuvalt on 
1+1 süsteem igati jätkusuutlik.  

o Direktori tagasiside: Otsuse tegemisel ei kaasata üksnes direktorit, vaid 
ka hoolekogu, vallavalitsus. Hetkeotsus on jätkata Aseris 1+1 süsteemis. 
Alternatiiviks on sõimerühma sulgemine (laste vähenemise korral) ja 
liitrühma teke. Need otsused ei ole kerged, kuid me peame lähtuma ka 
valla vahendite heaperemehelikust kasutamisest. Prioriteet on kasutada 
õpetajaid oma valla majades (töölepingud seda võimeldavad) ja mitte 
kedagi koondada.  

o Õppejuht Heli Lauk: hetkeprognoosid +3 last Aseri sõimerühma aastal 
2024 1. kvartaliks. Üle-eelmisel aastal oli 1+1 süsteemiga sõimerühm, 
kus nimekirjas oli 5 last. Tänaseks on rühm sedavõrd täis, et rühma on 
järjekord. Selline olukord võib vabalt juhtuda ka Aseris ning sel juhul on 
mõistlik taastada 2+1 õpetajate süsteem.  

o Rühma esindaja Irina Tappi tagasiside: Kvalifikatsioonile vastavate 
õpetajate leidmine on rühma sulgemise järel tõeline väljakutse. 
Sõimerühma sulgemise järel on see suur murekoht. 

o Direktori tagasiside: Otsuse rühm sulgeda/avada või taastada õpetajate 
süsteem 2+1 tegeleme vajaduspõhiselt.  

• Muud teemad: 
o Hetkel on Aseri sõimerühm nimetatud kui „Lõokeste rühm“. Laekunud on 

ettepanek muuta see „Leevikeste rühmaks“, kuna lastel on keeruline 
öelda sõna „Lõokene“. Kui rühm säilitatakse, siis võtame ettepaneku 
päevakorra punktina otsustamiseks. 

7 Logopeedi ja eripedagoogi vajadus: 

• Antud spetsialistide puudus on üle-eestiline probleem, mitte spetsiifiliselt Viru-
Nigula valla probleem 

• Kui kellelgi on tuttavaid, kes sooviksid tulla, palun anda direktorile teada (kasvõi 
osalise koormusega oleks hea variant) 

o Kuulutus üleval töötukassa kodulehel, sotsiaalmeedias, CV keskuses, 
kodulehel, lisaks ka isiklikult ühendust võetud tuntud tegijatega (nii 
direktor kui haridusjuht) 

• Kui kellelgi on tuttavaid, kes sooviksid minna õppima 
logopeediks/eripedagoogiks, siis vald on selleks määranud eristipendiumi 

• Rajaleidja spetsialisti ajagraafik on täisbroneeritud, meie valda appi ei jõuta. Küll 
aga on nad andnud omapoolse kinnituse, et saabuvad juhised, kuidas antud 
kitsaskohta lahendada 

• Erivajadustega laste õpetajatele on koolitusi, aga õpetajatel on pigem 
ebakindlus, kas koolitustel õpitu on nende poolt õigesti rakendatud: 

o Hoolekogu liikme tagasiside: isikliku kogemuse alusel saan öelda, et 
suurim probleem on õpetaja-lapsevanema-lapse vahel koostöö 
puudumine. Logopeed aitab selles osas palju: kirjutab vihikusse 1-2 
harjutust, mida 1 nädala jooksul jälgida ja harjutada (nt viu-viu-viu). 
Jälgimisega saaks õpetaja hakkama, aga tuleks kaardistada 
juurpõhjused, miks õpetaja seda ei saa tagada 

o Direktori tagasiside: Ma ei kahtle, et on olnud olukordi, kus koostöö 
lapsevanema-õpetaja vahel on olnud keeruline, kuid üldine tagasiside 



lapsevanematelt on olnud väga positiivne seoses õpetajate-
lapsevanemate koostööga 

o Hoolekogu liikme tagasiside: Üle võiks vaadata mõned elementaarsed 
asjad – nt see, et kui õpetaja HEV/erivajadusega lapsega tegeleb, siis ta 
tuleb lapsega samale tasandile (silmad samal kõrgusel, õpetajal vajadus 
kummarduda, kükitada). Õpetajatele on ka lapsevanemad korduvalt 
märkusi teinud, seni muutusteta.  

• Teenuse sisseostmise võimalus: 
o Üle-eestiliselt on eripedagoogi ja logopeedi positsioonid ülekoormatud, 

mistõttu pole seni olnud võimalust vallal teenust sisse osta. Rakveres on 
erivastuvõtud, kuid ka need teenusepakkujad on hõivatud 

• Logopeedilise abi vajadus on väga suur: 
o Hinnanguliselt Kunda lasteaias 30-40 last (ca 30..40%), kes vajaksid 

logopeedilist abi.  
o Isegi täiskoormusega töötav logopeed jõuaks 1 lapsega tegeleda 20 

minutit 1x nädalas, aga laps vajab abi suuremal määral 
▪ Näide: Lüganusel 1.0 koormusega logopeed 6 rühmale, mis on 

logopeedi ajaline maksimum 

8 Jooksvad teemad: 
1. Aseri õueala tasakaalupoom mädanenud ja katki.  

• Ettepanek hoolekogu liikmelt: mädanenud tasakaalupoom eemaldada või 
asendada 

• Direktori tagasiside: Terviseamet käis kaardistama 3 maja õuealasid ja saime 
mitmeid ettekirjutusi, mille edastame valda. Eelarvesse said ettekirjutused ka  
sisse kirjutatud. Oleme vallapoolse tagasiside ootel. Edastan muuhulgas info 
majanduskeskusele, kes vähemalt tegeleb ohu likvideerimisega 

• Kõige paremas seisus Terviseameti hinnangul on Viru-Nigula maja. Ainuke 
märkus oli õuealade hooldusvahendite osas, mis oleks tarvis üle lihvida ja 
värvida. Seda tehakse plaanipäraselt igal kevadel hoolduskorrapäeval 
(lapsevanemad kaasatud talgutele). Vahendid ise on töökorras. Väsimuse 
märgid vahenditel olemas 
 

2. Soovime majanduskeskuse õuealale aeda vahele (maja nurgast tõmmata aed). 
Hetkel osa teenidussõiduki juhte jätavad värava lahti, mis on tõsine ohutusküsimus. 
Lisaks lahendaks aiaga eraldamine ka sõimerühma mänguala ohutuse teema.  
 
3. Aseris on sügisel ja talvel talgute teema lahendamata. 

• Hoolekogu liikme tagasiside: sügisel talgud riisuda lehti, talvel ei koristata 
lasteaia õuealal lund. Kui lapsevanemad kutse peale kohale ei ilmu, peavad lehti 
riisuma õpetajad laste valvamise kõrvalt.  

• Direktori tagasiside: leheriisumise teemast olen teadlik. Info on edastatud 
majanduskeskusele. Alates 2023. aasta sügisest on Google drive keskkonnas 
loodud heakorratööde dokument, kuhu personal (sh õpetajad, õpetaja abid jt) 
saab tehtavad tööd kirja panna. Lisaks läheb dokumenti kirja kuupäev, millal töö 
on sisestatud ja kuupäev, millal töö reaalselt teostatud.  
 

4. Hoolekogus eelmise aasta tõstatatud teemade seas oli ka eelarve küsimus. 
Hoolekogul puudub ülevaade, millised ettepanekud on läinud töösse ja millised on 
eelarvest välja jäänud 



• Direktor on kursis, et probleem on kuivatuskappidega, liivakastikatetega. Küsisin 
tagasisidet hariduskomisjonilt, neil on teadmata, miks hoolekogu info edasi ei 
liigu või kuhu see toppama jääb. Juurpõhjus selgitamisel. Direktor saab kirjutada 
teemad järjepidevalt eelarvesse sisse koos põhjendusega (nt 
tervishoiuprotokollis ettekirjutus, tuleohutusnõuete tagamiseks, mittetäitmisel 
lisanduvad trahvid jms). Direktor saadab järgmiseks korraks eelarve 
ülevaatamiseks. Lisaeelarve korral saame väljajäänud ettepanekud uuesti sisse 
kirjutada. Kui eelarve ettepanekud lükatakse tagasi, siis standardpõhjendus on, 
et rahalised vahendid puuduvad. 

• Lisaks on probleemne, et senine valla esindaja Kuldar Suits osaleb hoolekogu 
koosolekutel harva või tegeleb koosoleku ajal kõrvaliste tegevustega (nt loeb 
uudiseid tahvelarvutist). Hoolekogu teeb ettepaneku leida hoolekokku 
vallaesindaja, kelle laps käib muuhulhas mõnes Viru-Nigula valla lasteaias.  

• Kuivatuskappide problemaatika: 
o Ruumipuudus (igasse rühma ei mahu). Pärnus praktika, kus mitme 

rühma peale on ostetud 1 kuivatuskapp 
o Elektriline võimekus amortiseerunud hoonetel ei pruugi olla piisav. 

Terviseameti soovitus sellisel juhul oli lahendada riiete kuivatamine 
stangedega, mis tõstetakse radiaatorite kõrvale.  

▪ Osades rühmades on lapsevanemad stangede jaoks ise raha 
kogunud. Direktori seisukoht on, et see ei peaks tulema 
lapsevanemate rahakotist, sest laste lahkumisel lasteaiast ei võta 
vanemad stangesid kaasa. Eelarves on stanged arvestatud 
kõikidele rühmadele. 2024. aasta eelarve kinnitatakse märtsis, 
praktiline kogemus on, et stangede reaalne ost ja paigaldus alles 
aprillis kui mitte sügisel 

▪ Eelarvesse tuleb kuivatuskappide elektrikulu kindlasti sisse 
arvestada 

▪ Amortiseerunud hoones on ka muid varjatud-ootamatuid kulusid. 
Nt Kunda majas oli eelmisel nädalal kuskil veekadu/leke, kuna 
veearve oli 3x suurem normtasemest. Juurpõhjuste analüüsi 
tehes leiti, et tualettpotid on amortiseerunud, vesi jääb jooksma 
ja see tekitab suure veekulu. Eelarves on raha üksnes poti sisude 
väljavahetamiseks. 

• Kunda lasteaia maja on amortiseerunud, igal aastal seetõttu kõrged kulud. 
Aastaid on olnud laual uue hoone ehitus. Koostatud on projekt nii sellele kui 
uuele majale. Vahepeal tõusid ehitushinnad. Seejärel ehitati hoopis surnuaia 
kõrvale kergliiklustee. 

o Direktori tagasiside: uue maja projekt käis viimases hariduskomisjonis 
läbi. Vallavanema tagasiside oli, et niikaua, kuni haridusasutuste juhtide 
poolt ettepanekut ei tehta, et see jõuaks volikokku ja volikogu saaks selle 
kinnitada, midagi ei muutu.  

o Hoolekogu liikmete tagasiside: antud projektil oli eeltingimus – 
gümnaasium tuleb sulgeda, millega meie nõus ei olnud. Lisaks oli 
raamatukogu tõttu omaosalus väga kõrge. 

o Direktori tagasiside: uue maja plaan hetkeseisuga on, et kokku jääb 
lasteaed, kool, raamatukogu ehk tegu oleks kogukonnamajaga.  

5. Olulised sündmused: 

• 7.12.2023 toimub kooli jõulukohvik, palun lasteaial sellel kuupäeval mitte 
korraldada üritusi.  



• 20.12.2023 kell 17:00 toimub lasteaia jõulupidu Kunda klubis. Klubi on 
broneeritud, bussid tellitud. Hetkeseisuga on plaan, et lapsevanemad on ka 
kutsutud ja pealtvaataja rollis. 

• Koostada eriliste sündmuste kalender. Eliisis on olemas, aga teiste majadega 
sünkroniseerimist pole. Heaks eeskujuks on Vasta koolil: 

 
Allikas: https://www.vastakool.ee/vasta-kooli-koolielu/vasta-kooli-uritused  
 
6. Esinduslik väline fotosein, mis võimaldaks õppeaasta alguses lapsega lasteaia ees 
pilti teha.  

• Hoolekogu liikme tagasiside: paljudel lasteaedadel/koolidel saab õppeasutuse 
nimesviite juures pilti teha – püüda pildile lapse uue õppeaasta algus, fikseerida 
pildile kohtumised koostööpartnerite/külalistega. Täna puudub Kunda lasteaial 
selline esinduslik koht (peaukse nimeviida juures seinad pragunevad, värvid 
kulunud. 

Meie lasteaed: 

 

Inspiratsioon teisest lasteaiast: 

 
• Direktori tagasiside: tõepoolest puudub väline fotosein, kus koostööpartneritega 

fikseerida kohtumised, mis omakorda on lasteaia tegemiste kajastamise 
seisukohalt olulised. Plaan tellida lasteaia logo ja nimega fotosein, mida saab 
vajadusel lahti kerida ja kokku panna. Maksab ca 60 eurot. Selline lahendus 
kõikidesse Viru-Nigula valla majadesse. 

7. Hoolekogu liikme ettepanek korraldada järgmised hoolekogu koosolekud vähemalt 
kevadeni Teamsi vahendusel. Kohapealsed koosolekud kipuvad jääma Kunda maja 
keskseks ja on ebaproportsionaalsed aja/rahakulu mõttes Aserist/Viru-Nigulast 
tulevatele liikmetele. Direktor arvas, et võime sellise võimekuse luua, aga samas on 

https://www.vastakool.ee/vasta-kooli-koolielu/vasta-kooli-uritused


koosolekud vaid korra kvartalis ja siis võiks kohtuda silmast silma, kuna selliselt on 
koosolekud sisukamad.  

• Ettepaneku plussid: aitab kokku hoida transpordile kuluvat ressurssi (aeg+raha). 
Inimestel kella 17ni tööpäevad, Kundasse koosolekule keeruline jõuda. 
Võimaldab rohkematel osaleda (osaleda saab ka autoroolist).  

• Ettepaneku miinused: sisuline arutelu on minimaalne, kuna inimesed jäävad 
kuulaja rolli, internetilevi probleemid (levi katkestused), auto roolis olevad 
liikmete kaasatus poolik. Peab olema tehniline võimekus Teamsi vahendusel 
osalemiseks. 

• Alternatiivid:  
o Anda valik koosolekul osalemise osas – kel võimalik, tuleb kohapeale, 

kel mitte, osaleb Teamsi kaudu.  
Hääletuse tulemusel otsustasime, et järgmise kohtumise teeme 24.01.2024 Aseri 
lasteaias algusega 17:30. Kiirete otsuste tegemiseks saab direktor kasutada Teamsi 
varianti.  
 
8. Lasteaia rühma avakoosolekul võiks keegi lasteaia juhtkonnast samuti osaleda. Seda 
eriti juhul, kui laps läheb esimest korda lasteaeda: 

• Direktori tagasiside: lasteaias on 15 rühma, aastas 2 koosolekut. Ajaliselt ei ole 
direktoril võimekust kõikidel koosolekutel osaleda. Lisaks langevad mitmed 
koosolekud ka ajaliselt kokku. Lisaks näitab tavapraktika, et lastevanemate 
küsimustele (puudutavad üldiselt lasteaia sisekorraeeskirju) suudavad õpetajad 
ise pädevalt vastata ja direktori osalemine sellistel koosolekutel pole 
põhjendatud.  

• Hoolekogu liikme tagasiside: Muumide rühm on esitanud 2 aastat palve, et 
direktor osaleks rühma koosolekul ja seda pole 2 aasta jooksul suudetud tagada. 

• Õppejuhi tagasiside: Muumide viimase koosoleku osas tulid õpetajad koosoleku 
toimumise hommikul palvega osaleda rühmakoosolekul, kuid nii õppejuhi kui 
direktori ajakava oli juba broneeritud. Lisaks vajas küsimus ka pikemat 
taustatööd, mida saab teha, kui küsimused on pikemalt ette teada.  

• Direktori tagasiside: kui juhtkonna osalemine rühmakoosolekul on vajalik, tuleb 
sellest pikemalt ette teatada, et juhtkonnal oleks võimalus seda planeerida. 
Lisaks võimalusel lastevanemate küsimused ette saata, et oleks võimalik ka 
tagada vastused ammendavas ulatuses. 

9 Tegevused järgmiseks koosolekuks, 24.01.2024 Aseris kell 17:30: 

• Valida kandidaadid hoolekogu esimehe ja aseesimehe positsioonile 

• Saata kinnituskiri järgmise koosoleku toimumise kohta (hiljemalt 17.01.2024) 

• Koondada Aseri sõimerühma ettepanekud ühes iga ettepaneku poolt- ja 
vastuargumentidega 

• Kui Aseri sõimerühm „Lõokesed“ jääb alles, kaaluda nimevahetust. Ettepanek: 
„Leevikesed“ 

• Direktor saadab järgmiseks korraks eelarve hoolekogule ülevaatamiseks 

• Saata juhend, kuidas Aserisse kohapeale koosolekuruumi jõuda 
 
 
 
Tegevused asap: 

• Lisada info ELIISi seoses parkimiskorralduse muudatusega (väike parkla 
lubatud üksnes teenindussõidukitele) 

• Eelarvesse: 



o Lisada hooldusvabad kellaajaliselt lukustuvad lukud (küsida vähemalt) 

• Seoses uste lukustamisega 9-16 info raamatukogusse, et sealt saavad abi 
lapsevanemad, kel telefon maha jääb 

• Uurida, miks hoolekogu eelarvega seotud ettepanekud hariduskomisjonist edasi 
ei liigu 

• Leida hoolekokku valla esindaja, kelle laps käib Viru-Nigula valla lasteaias 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/      /allkirjastatud digitaalselt/ 

Kätlin Marjapuu       Regiina Viires 

Koosoleku juhataja       Koosoleku protokollija 


